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OKRM/85/2024/Z/40

Volební období 9 (2022 – 2026)

Z Á P I S
z 5. jednání komise rady města pro cestovní ruch konaného dne 2. 5. 2024

Přítomni: Sandrik Bednář, Erik Ferchenbauer, Ing. Věra Hadáčková, Ing. Kamila 
Hrabáková, Martin Jakubec, Ing. Petr Klika, Jan Petrák, Bc. Pavla Šádková, 
Martin Šestauber, Ing. Michal Voleník

Omluveni: Mgr. Libor Moravec

Nepřítomni:

Hosté: Ing. Petr Maroš, Petr Milota, Barbora  Povišerová

V úvodu jednání došlo ke schválení bodů programu.

Schválený program:

1. Marketingové aktivity Budějovického Budvaru n.p.
Marketingové aktivity
Vznik oddělení lokálního marketingu, proveden výzkum u místních obyvatel, jak vnímají 
značku vč. aktivit Budějovického Budvaru – pozitivní hodnocení vč. aktivit, značka, která 
je úzce spjata s městem, na druhé straně polovina obyvatel města nebyla v pivovaru. 
Podpora místních profesionálních sportovních klubů – volejbal, fotbal, hokej, ale i dalších 
významných subjektů/institucí jako je Jihočeská univerzita, Vysoká škola technická 
a ekonomická, Jihočeské divadlo, ale i pořádaných akcí, např. Majáles, Středy před K2, 
týden v Letňáku a další. 
Pivovar vaří 4 „limitky“ piva ročně, spojené s akcemi v regionu jižních Čech tzv. 
narážečky.
Akce Sláva pivu 19.-20.07., v minulém roce 1. ročník, obnova pořádaných akcí v pivovaru, 
akce zaměřena na degustaci piv a gastronomie.
Charitativní ležák (adventní stánek) – peníze předány vybraným subjektům.
Investiční aktivity
Proměna pivovaru na zelený a otevřený areál, vznik Centra národního pivovarnictví, 
navázat na pivovarnickou tradici. 
Ze současných 60 tis návštěvníků zvýšit až na 200 tis návštěvníků za rok – podmínkou 
zvýšené návštěvnosti je dopravní napojení areálu (cyklostezky).  
Vertikální proměna areálu – parkovací dům, vyhlídka, zahradní pivnice, počítá se 
s obnovou budovy původní sladovny (návštěvnické centrum), v tuto chvíli probíhá 
architektonická soutěž + probíhá studie na rekonstrukci hotelu Malý pivovar.  
Spolupráce probíhá s Jihočeskou centrálou cestovního ruchu, destinační společností 
Českobudějovcko-Hlubocko – sdílení dat, trasování, orientace a značení.
Člen komise, pan Šestauber, potvrdil fenomén budějovického piva mezi návštěvníky 
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z Německa či Rakouska. Dále upozornil na chybějící audiovizuální prezentaci, která byla 
součástí návštěvnického centra – v období COVID byla tato činnost postupně utlumována, 
a to i z důvodu zastarání technologie a obsahu. Plánována je obnova pouze části statické 
expozice. Celá expozice se ekonomicky nevyplatí obnovit. 
Poté se dotazoval na fungování restaurace Budvarka - je zachována. 
Další dotaz se týkal navigačního systému např. na nádraží ČD chybí jakákoliv informace - 
s navigačním systémem se v budoucnu počítá. 
Člen komise, pan Ferchenbauer, se dotazoval na provozování Masných krámů – výběrové 
řízení nového provozovatele nepřineslo, restaurace bude 01.10. slavit 70 let. 
Člen komise, pan Petrák, se zajímal, zda je počítáno se zpřístupněním Severní zastávky ČD 
pro návštěvníky – ano, počítá se s touto variantou.  
Všechny plánované proměny se do roku 2028 nestihnou, bude se vybírat dle priorit. 

2. Investiční akce ve městě České Budějovice
- Akvapark – probíhá oslovování uchazečů, město do investice vloží pozemek. 
- Vznik 2 sportovních areálů typu ČEZ areál Vltava – 1. oblast Složiště (pumptrack, 
venkovní floorball, fotbalové hřiště), 2. oblast Meteoru.  
- Nadále rozšiřování cyklostezek ve městě. 
- Severní spojka – krajská stavba, město vybuduje cyklostezky, chodníky, osvětlení. 
- Odstavné parkoviště na letišti zatím nebude, parkovací dům Stromovka není naplněn 
podle očekávání. 
- Rekonstrukce KD Slavie probíhá téměř dle plánu, jen mírné zpoždění.  
- DK Metropol – řeší se jeho nákup, a to s ohledem na nedostatečné prostory pro Jihočeské 
divadlo.
- Park Dukelská – hrací prvky budou osazeny na podzim, dojde k úpravám svahu 
a realizace schodiště uprostřed.  
- Náplavka na Zátkově nábřeží – s realizací se počítá, termín otevření 08/2026.
- Sluneční ostrov – letos dojde k zahájení realizace, půjde pouze o odpočinkový prostor, 
bez atrakcí a doplňkové infrastruktury.
- Senovážné náměstí – stavba budovy Alšovy jihočeské galerie, podzemní parkoviště. 
- Dům umění - rekonstrukce pozastavena, řeší se v širších souvislostech s dalšími projekty 
ve městě.

3. Různé
Členové Komise vzali na vědomí vyhodnocení Dotačního programu města České 
Budějovice na podporu cestovního ruchu v roce 2023. Vyhodnocení bude předloženo Radě 
města a Zastupitelstvu města.
Termín dalšího jednání: 5.6. 17:00, místem setkání je nádraží ČD, hala odjezdů/pokladny.

Vysvětlivka: v závorce je uveden výsledek hlasování (x - a,b,c), a = počet hlasujících pro, b = 
počet hlasujících proti, c = počet těch, kteří se zdrželi x = počet přítomných členů.

5. jednání komise rady města pro cestovní ruch bylo ukončeno v 18:30 hod.

Soubor usnesení:
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V Českých Budějovicích dne 2. 5. 2024

Zapsal(a): Mgr. Martin Mlčák, sekretář komise

Ověřil(a): Bc. Pavla Šádková

Bc. Pavla Šádková
předsedkyně komise

mlcakm
Text napsaný psacím strojem
v. r.

mlcakm
Text napsaný psacím strojem
v. r.

mlcakm
Text napsaný psacím strojem
v. r.




